

SEXUAL MISCONDUCT

Support and Resource Centre (SMSRC)

1-844-750-1648

24/7 Support Line

Supporting **current** and **former** Canadian Armed Forces members, National Defence public service employees, Cadets, Junior Canadian Rangers, and their families aged 16 and older affected by sexual misconduct.



24/7 Access

to trained counsellors



Dedicated

coordinator for continuous support



Bilingual

services available at all times



Confidential

and you can remain anonymous



Liaison

via our Military Liaison Team

FEATURED SMSRC PROGRAMS

G

Grants

This program funds projects led by not-for-profit, community-based service providers across Canada with the capacity and expertise to support affected persons in the wider Defence community.

RSC

Response & Support Coordination

This program offers continuing support from a dedicated coordinator who can advocate for affected persons' needs, accompany them to meetings, appointments and proceedings, and assist with workplace arrangements, among others.

RE

Restorative Engagement

This program provides flexible options for members of the CAF-DND Sexual Misconduct Class Action Settlement to share aspects of their experience(s), impacts, insights and/or ideas for addressing sexual misconduct and culture change.

MST

Military Sexual Trauma Peer Support

In partnership with Veterans Affairs Canada, this program will offer online and face-to-face peer support options to those who have been affected by sexual misconduct.

ILA

Independent Legal Assistance

This program, still in development, will provide access to free independent legal information, advice and representation. The first phase, now available, consists of reimbursing legal expenses incurred following a sexual misconduct incident.

**Centre de soutien et de ressources
SUR L'INCONDUITE SEXUELLE (CSRIS)**

1-844-750-1648

Ligne de soutien 24/7

Offre du soutien aux membres **actuels** et **anciens** des Forces armées canadiennes, au personnel de la fonction publique du ministère de la Défense nationale, aux cadets, aux Rangers juniors canadiens et leur famille, âgés de 16 ans et plus affectés par de l'inconduite sexuelle.



Accès 24/7

Personnel qualifié



Coordination

Personnel dédié pour du soutien continu



Bilingue

Service bilingue en tout temps



Confidentiel

Vous pouvez aussi demeurer anonyme



Liaison militaire

via notre Équipe de liaison militaire

PRINCIPAUX PROGRAMMES DU CSRIS



Programme de subventions

Ce programme finance des projets menés par des fournisseurs de services communautaires à but non lucratif partout au Canada, ayant la capacité et l'expertise nécessaires pour appuyer les personnes affectées dans la communauté élargie de la Défense.



Programme de soutien par les pairs pour les traumatismes sexuels dans le cadre du service militaire

En partenariat avec Anciens Combattants Canada, ce programme offrira des options de soutien par les pairs, en ligne et en personne, aux personnes qui ont été affectées par de l'inconduite sexuelle.



Programme de coordination de l'intervention et du soutien

Ce programme offre du soutien continu d'un membre du personnel de coordination dédié qui peut défendre les besoins des personnes affectées, les accompagner à des réunions, des rendez-vous et des rencontres, et les aider par rapport à leurs modalités de travail, entre autres.



Programme d'assistance juridique indépendante

Ce programme, en cours d'élaboration, donnera accès à des renseignements, des conseils et une représentation juridique tous indépendants et gratuits. La phase initiale, maintenant disponible, consiste à rembourser les frais juridiques encourus à la suite d'un incident d'inconduite sexuelle.



Programme de Démarches réparatrices

Ce programme offre des options flexibles aux membres du Règlement du recours collectif Forces armées canadiennes-ministère de la Défense nationale pour inconduite sexuelle pour échanger des aspects de leur(s) expérience(s), répercussions et/ou idées sur la manière d'aborder l'inconduite sexuelle et le changement de culture.